
P R O T O K Ó Ł    Nr  X/2011
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki  odbytej w dniu 18 lipca  2011 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji udział wzięło 15 radnych według załączonej listy obecności,  Zastępca Wójta 
Pan Dariusz Wawrzyniak, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch.
Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
4. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetowych.
5. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Kaliskim i innymi Gminami 

Powiatu  Kaliskiego na realizację  projektu pn.  Termomodernizacja  obiektów użyteczności 
publicznej

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych.
9. Informacja w sprawie zgłoszonych kandydatów na ławników.
10. Interpelacje. Odpowiedzi na interpelacje
11. Zapytania, wolne wnioski.
12. Zakończenie sesji.

Punkt 1 – Otwarcie sesji.
Otwarcia  Sesji  o  godz.  9.10  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Szczytniki  Pan 

Andrzej Kupaj   i stwierdził, że na ogólny stan 15 radnych na sesję przybyło 15, zapewniając 
tym sam quorum wymagane dla prawomocności obradowania oraz podejmowanych uchwał. 
Punkt 2 - Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  porządek  obrad  i  zwrócił  się  o  zgłaszanie 
ewentualnych  propozycji  jego  zmiany.  Wobec  braku  uwag  w  sprawie  porządku  obrad 
Przewodniczący  Rady poinformował,  że  sesja  będzie  przebiegać  wg  porządku  dziennego  w 
brzmieniu jak wyżej.
Punkt 3 – Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował, że w okresie międzysesyjnym do 
Rady wpłynęła następująca korespondencja i zapoznał z jej treścią:

- pismo P. Danuty i Krzysztofa Suszkiewicz w sprawie drogi,
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Zbigniew Karczewski poinformował Radę, że 

odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji, członkowie Komisji obejrzeli cała drogę, po 
wizji lokalnej Komisja wnioskuje o wytyczenie drogi, a następnie o jej udrożnienie, koszt 
wytyczenia wyniesie ok. 4,5 tys. zł,

- radny Pan Krzysztof Zawadzki – stwierdził,  że sprawie wytyczenia drogi na sesji już 
zapadła  decyzja,  po  wytyczeniu  drogę  należy  udrożnić,  chęć  wycinki  drzew 
zadeklarowali strażacy OSP ze Stawu,

- radny do Rady Powiatu Kaliskiego Pan Stanisław Błaszkowiak – stwierdził, że ta droga 
jest  przedmiotem dyskusji  od 2004 roku, Pan Suszkiewicz po nabyciu nieruchomości 
zagradzając  drogę  oświadczał,  że  ma  przez  Urząd  Gminy  przyrzeczoną  sprzedaż  tej 
drogi, w 90% sam przyczynił się do nieprzejezdności tej drogi, to co dzieje się na dzień 
dzisiejszy to paranoja,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski – stwierdził, że również Pan Błaszkowiak ma problemy z 
dojazdem do swoich gruntów i na nich wydzielił drogę i nie pobiera z tego pożytków i 
nie zgłasza roszczeń do Gminy,stwierdził,  że droga powinna być  udrożniona i  wtedy 
będzie można sprawdzić kto z niej korzysta i  czy jest potrzebna,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że sporna droga jest potrzebna mieszkańców 
Stawu i  sąsiednich  wsi,  może  być  drogą  objazdową  w przypadku  remontu  mostów, 
wypadku drogowego,



- Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj – stwierdził, że na terenie Gminy jest więcej 
ważniejszych dróg do naprawy,

Rada Gminy jednogłośnie wypowiedziała się w sprawie udrożnienia tej drogi po jej uprzednim 
wytyczeniu

- pismo  Wielkopolskiej  Izby  Rolniczej  w  sprawie  umożliwienia  brania  udziału  w 
posiedzeniach Komisji i sesjach Rady delegatów z terenu gminy,

- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody w sprawie uchylenia uchwały w sprawie polityki 
czynszowej,  sprawa powinna być  zawarta  w Wieloletnim Programie  Gospodarowania 
Zasobami Mieszkaniowymi Gminy,

- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody w sprawie uchylenia uchwały w sprawie diet dla 
radnych – rada nie może ustalać diet dla członków Komisji spoza rady, 

Punkt 4- Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetowych.
Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził, że radni są w posiadaniu projektu 

uchwały, zwrócił się do Skarbnika Gminy o omówienie sprawy zmian budżetowych.
- Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch omówiła projekt uchwały w powyższej sprawie 

i zwróciła się  o zgłaszanie uwag i propozycji  w powyższej sprawie.
Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 

przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr X /49/ 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt  5  -  Podjecie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  
Finansowej.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził, że radni są w posiadaniu projektu 
uchwały,  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  i  propozycji  do  projektu  uchwały  
w powyższej sprawie.

Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr X /50/ 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt 6 - Podjecie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził, że radni są w posiadaniu projektu 
uchwały,  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  i  propozycji  do  projektu  uchwały  
w powyższej sprawie.

Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr X /51/ 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt  7  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem 
Kaliskim  i  innymi  Gminami  Powiatu  Kaliskiego  na  realizację  projektu  pn. 
Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj zwrócił się do Zastępcy Wójta o omówienie 
sprawy i projektu uchwały.
- Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak- poinformował, że w najbliższych dniach powinien 
być złożony wniosek w sprawie termomodernizacji, jest propozycja aby razem ze Starostwem i 
sąsiednimi gminami Gmina Szczytniki wzięła udział w projekcie,Powiat Kaliski wspólnie z 5 
gminami  (Godziesze  Wielkie,  Koźminek,  Lisków,  Opatówek  i  Szczytniki)  chce  realizować 
termomodernizację  17  obiektów  użyteczności  publicznej.  Powstały  projekt  zgłoszono  do 
dofinansowania ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
(NFOŚiGW)  w  ramach  programu  priorytetowego  „System  Zielonych  Inwestycji  (GIS)  - 
Zarządzanie  energią  w  budynkach  użyteczności  publicznej"  oraz  środków  Wojewódzkiego 
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  (WFOŚiGW).  Wartość 
projektu  to  7  mln  315  tys.  zł.  Projekt  ma  być  realizowany  na  podstawie  porozumienia 
podpisanego przez partnerów 20 lipca 2011 roku. Powiat Kaliski jako lider jest odpowiedzialny 
za całość realizacji rzeczowej i finansowej przedsięwzięcia, za osiągnięcie efektu rzeczowego i 
ekologicznego oraz za trwałość projektu. Na podstawie umowy Partnerzy zostali upoważnieni do 
realizacji  robót  budowlanych  oraz  ponoszenia  wydatków  w  ramach  projektu  dotyczących 
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własnej  części  Projektu.  Wartość  Projektu  to  7  315  770 zł  –  w tym:  dotacja  z  NFOŚiGW 
wynosić  ma  2.194.  731  zł,  dotacja  z  WFOŚiGW-  1.189.557  zł,  pożyczka  z  NFOŚiGW: 
3.199.905 zł, a wkład własny powiatu i 5 gmin to 731.577 zł. Prjojekt miałby b ć realizowany od 
września  tego  roku  do  grudnia  roku  przyszłego.  W  ramach  przedsięwzięcia  poddanych 
termomodernizacji zostaną 4 obiekty użyteczności publicznej w tym: budynek Ośrodka Zdrowia 
w Stawie,  budynek Zespołu  Szkół  w Szczytnikach,  budynek  Zespołu Szkół  w Marchwaczu, 
budynek Szkoła Podstawowa w Iwanowicach,  zwrócił  się  o zgłaszanie  uwag i  propozycji  w 
powyższej sprawie,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że szkoła w Marchwaczu  była niedawno 
remontowa i nie powinna już wymagać kolejnego remontu, 

- Z-ca Wójta Pan Wawrzyniak – odpowiedział, że w Marchwaczu planuje się docieplić 
dach,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski – zapytał, czy w ramach projektu nie można pomyśleć o 
remoncie budynku szkoły w Mroczkach Wielkich,  ten obiekt  wymaga remontu,  Rada 
Gminy jest  stawiana „pod ścianą”  bo już zapadły wstępne  decyzje,  nie  ma czasu na 
zmiany,

- Z-ca Wójta Pan Wawrzyniak – odpowiedział, że w przyszłym roku do termomodernizacji 
można zgłosić inne obiekty,
          Wobec braku  dalszych uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X /
52/ 11 (głosowało 15 radnych).
Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych.
Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  poinformował,  że  Wojewoda  Wielkopolski 
rozstrzygnięciem  nadzorczym  uchylił  podjętą  na  ostatniej  sesji  uchwałę  w  sprawie  diet,  bo 
ustalono  diety  również  dla  członków  komisji  spoza  rady.  W związku  z  powyższym  należy 
podjąć nową uchwałę, której projekt został wyłożony radnym. Przedstawił projekt uchwały w 
powyższej sprawie i zwrócił się o podjecie dyskusji.

Wobec  braku    uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr X /53/ 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt 9 - Informacja w sprawie zgłoszonych kandydatów na ławników.

Inspektor  Urzędu  Gminy  Mirosław  Kowalski  poinformował,  że  wpłynęło  jedno 
zgłoszenie kandydata na ławnika, jest to zgłoszenie mieszkańców gminy. W dniu 12 lipca br. 
odbyło się posiedzenie  zespołu do przedłożenia  radzie opinii o  zgłoszonych kandydatach  na 
ławników.  W  ustawowym  terminie  do  30  czerwca  br.  do  Urzędu  Gminy  wpłynęło  jedno 
zgłoszenie  kandydata  na  ławnika,  rejestr  zgłoszeń  jest   zamknięty.  Członkowie  Zespołu  po 
zapoznaniu  się  z  dokumentacją  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika  stwierdzili,  że  jest  ona 
kompletna. Zwrócili się do członka zespołu M. Kowalskiego o sprawdzenie danych osobowych 
kandydata na ławnika  ze zgłoszenia z danymi w ewidencji ludności w Urzędzie Gminy oraz 
sprawdzenie  danych  osobowych  osób  popierających  kandydatów.  Stwierdzili,  że  należy 
wystąpić do Komendanta Wojewódzkiego  Policji w Poznaniu   o informacje o kandydacie na 
ławnika. Zespół postanowił, że następne posiedzenie w sprawie opracowania opinii o kandydacie 
na ławnika odbędzie się przed jedną z najbliższych sesji po otrzymaniu informacji o kandydacie 
na ławnika od Komendanta Wojewódzkiego Policji.
Rada Gminy nie zgłosiła uwag w powyższej sprawie i zajęła następujące stanowisko:
- zasięga się od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydacie na 
ławnika zgłoszonym w wyborach na kadencję od 2012 r. do 2015 r. w trybie art. 162 § 9 
ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych:
-   imię, imiona  i nazwisko kandydata      -  Sylwester Maciej GRABOWSKI,                     
- upoważnia się Przewodniczącego Rady Gminy Szczytniki do przesłania danych osobowych 
kandydata, o którym mowa w ust. 1:  imię (imiona) i nazwisko;nazwisko panieńskie;imiona 
rodziców;data i miejsce urodzenia;miejsce zamieszkania;miejsce pobytu jeżeli jest inne niż 
miejsce zamieszkania;nr PESEL.
Punkt  10 - Interpelacje i o  dpowiedzi na interpelacje  
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- radny Pan Piotr Zimny – poinformował, że Rada Gminy minionej kadencji sprzedała w 
Iwanowicach  działkę  pod  aptekę  wraz  z  szambem,  z  którego  korzystali  lokatorzy 
zamieszkujący budynek „starego ośrodka zdrowia”, nowy właściciel działki rozpoczyna 
budowę  apteki  i  likwiduje  szambo,  jeden  z  lokatorów ma  malutkie  dziecko,  drugim 
lokatorem  jest  wdowa  z  dziećmi,  likwidacja  szamb  stanowi  wielkie  utrudnienie  dla 
lokatorów i coś z tym trzeba zrobić, sprawę zgłosił Kierownikowi Referatu w Urzędzie 
Gminy Pani Elżbiecie Biernat, nowe szambo bzie kosztować ok. 2400 zł.

- Radny Pan Roman Siciarek – stwierdził, że rozpoczęła się budowa drogi w Sobiesękach 
Trzecich,  jest  problem z drzewami,  przy strudze Grzymaczewskiej  skrzywiono drogę, 
zwrócił  się  o  spowodowanie  poszerzenia  pasa  asfaltowego   przy  remizie  OSP  w 
Sobiesękach Trzecich,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski – zapytał czy będzie remontowany dach budynku szkoły 
w Mroczkach Wielkich, czy władzom Gminy znany jest temat „szybkiej koleji”,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że w Stawie są ładnie zrobione drogi, ale 
przy posesji  Pana Statecznego rośnie dużo krzaków i chwastów, które wystawiają  na 
asfalt i  ograniczają widoczność, przy niektórych wjazdach na posesje jest uszkodzony 
chodnik  i  właściciele  posesji  wnioskują  o  naprawę,   zapytała  na  jakim  etapie  są 
przygotowania do dożynek,

- radny  Pan  Zbigniew  Karczewski  –  zapytał  kiedy  otrzyma  odpowiedzi  na  zgłoszone 
interpelacje,

- radna do Rady Powiatu Kaliskiego Pani Renata Michałowska Michalak – stwierdziła, ze 
z sieci kanalizacyjnej do mieszkań przedostaje się wielki smród, zapytała czy jest jakiś 
problem z kanalizacją,

- Z-ca Wójta Pan Wawrzyniak – odpowiedział, odnośnie dożynek to będzie nowa scena, 
organizacją  zajmuje  się  Dyrektor  GOK  Pan  Mariusz  Janiak,są  wysyłane  pisma  do 
sponsorów,  za  remizą  OSP w Szczytnikach  będzie  parking,  odbyły  się  spotkania  ze 
strażakami  OSP  i  przedstawicielkami  KGW,  sprawę  szamba  w  Iwanowicach  trzeba 
rozwiązać,  uważa,  że  nowe  powinni  wybudować  lokatorzy,  na  poszerzenie  drogi  w 
Sobiesękach Trzecich przy remizie potrzebne są dodatkowe środki

Punkt 11 - Zapytania, wolne wnioski.
- radny Pan Tadeusz  Buchwald  –  zapytał,  gdzie  podczas   dożynek  będzie  odprawiana 

msza,
- radny Piotr Zimny – zapytał, kiedy będzie można skorzystać z gminnej koparki,
- radny Pan Zbigniew Karczewski – zapytał, kiedy będzie rozwożony na drogi zakupiony 

od PKP kamień,
- Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  ze  podczas  dożynek  będzie 

odprawiana msza polowa ma placu przy remizie OSP w Szczytnikach, po sprowadzeniu 
koparki będzie ona wykonywać prace, jest zakupione 1000 ton kamienia, planuje się nim 
utwardzić najpierw drogę w Radliczycach jak zostanie to będzie przeznaczony na inne 
drogi,

Punkt 12 -  Zakończenie sesji.
W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad,  o  godz.10.20 

Przewodniczący Rady zamknął obrady.  

Protokołował:

Inspektor 
Mirosław Kowalski
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